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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli kérdé s
Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr. Fazekas
Sándor, vidékfejlesztési miniszterhez,

„Kisemmizik a családi gazdálkodókat? ”
címmel,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr!

Amikor az állam elővásárlási jogot kapott a termőföldekre, Önök azt állították : a zsebszerződések
ellen, a családi gazdálkodók védelmében használják majd ezt a lehetőséget. Mégis, hogy történhet
meg az, hogy most éppen egy régi, elhivatott és tisztességes gazdálkodó család elől akarják
megvenni az évek óta használt, AKG programban szereplő földet? Csak remélni tudjuk, hogy nem
újabb földmutyi van a háttérben .

Nagyon úgy tűnik, hogy az NFA rá akarja tenni a kezét egy családi gazdálkodó által évek óta bérel t
területre Nemesgörzsöny határában. Ezek a Nemesgörzsöny 0168/35 helyrajzi szám alatti ,
Nemesgörzsöny kűlterület 0168/34 helyrajzi szám alatti, a Nagyacsád 0197/18 helyrajzi szám alatt i
és a Nagyacsád külterület 0197/17 helyrajzi szám alatti területek .

A tulajdonos a családi gazdálkodónak szerette volna értékesíteni a földjét, ami az agrár-
környezetgazdálkodási program része is . Mindenki legnagyobb meglepetésre és felháborodására az
NFA élni kíván elővételi jogával . Amennyiben ez a jog csak azért kellett, hogy az így galádul
megszerzett földeket majd fideszes haveroknak adják bérbe, akkor azt mélyen elítéljűk.

A terület agrármérnök és növényorvos végzettség ű tulajdonosa 1990-ben kezdte el a gazdálkodást ,
először csak kis területen . Az Ő és családja segítségével és rengeteg fáradtságos munkával sikerült a
jelenlegi 200 hektár felettire növelni területeiket. Ezeken a területeken szántóföld i
növénytermesztést, valamint állattenyésztést (sertés- és szarvasmarhatartást) végeznek jelenleg .

A gazdálkodó 2002. évtől családi gazdaságként működik, amely tisztességes megélhetést nyújt a
családjának, illetve két alkalmazottjának. Természetesen, hogy szeretnék ezen tevékenységüket
folytatni, ami talán még több ember megélhetését biztosítaná .



Tisztelt Miniszter Úr!

Éppen az előbb említettek miatt érte meglepetésként a gazdálkodót az NFA döntése, hogy a már
régóta művelt földterületeket a Magyar Állam meg kívánja vásárolni. Jelzés értékű, hogy:

• az érintett földterületeken 2006 óta gazdálkodik a tulajdonos ;
• a területekre 2019 . szeptember 1-ig érvényes bérleti szerződése van a gazdának;
• az érintett területet háromévente istállótrágyázza a gazda, ezzel is jelentősen emelve annak

értékét;
• a terület 2009 szeptembere óta az AKG integrált szántóföldi növénytermesztési

célprogramban vesz részt .

A gazdálkodó információim szerint az NFA elnökéhez fordult, hogy az érintett területekre bejelentett
vételi ajánlatról szóló nyilatkozat visszavonásra kerüljön.

Tekintettel arra, hogy a Magyar Állam tulajdonjog szerzése a jelen esetben a birtokpolitikai elvekkel
abszolút nincs összhangban és tönkretenne egy tisztességes családi gazdálkodót, kérdezem Ont :
meghallgatásra kerül-e a gazda kérése, és visszavonja-e az NFA a döntését?

Megtisztelő válaszait előre is köszönöm !

Budapest, 2013 . július 11 .

ors ggyűlési képviselő
MSZP
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